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BRM.0012.9.2012.9 
Protokół nr 9/2012 

z posiedzenia Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego 
Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytego w dniu 3 grudnia 2012 roku 
 

Godzina rozpoczęcia obrad:  9:00 
Godzina zakończenia obrad:  11:00 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich 

W komisji udział wzięli: 
 
Członkowie Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego:  
(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
  
Krzysztof Gnach   Przewodniczący Komisji 
Jacek Górowski   Zastępca Przewodniczącego 
Dariusz Gancarz   Członek 
Danuta Tkaczonek   Członek 
Jolanta Mitręga   Członek 
 
Ponadto uczestniczyli: lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach powitał wszystkich na dzisiejszym posiedzeniu i przedstawił PORZĄDEK 
OBRAD: 
 
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Analiza i opiniowanie projektu budżetu na rok 2013. 
3. Podsumowanie pracy komisji za rok 2012. 
4. Przygotowanie planu pracy na 2013 rok. 
5. Sprawy różne. 
6. Zakończenie obrad. 

 
 
Ad. pkt. 1 Porządek obrad. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, poprosił, aby wycofać pkt. 3 Podsumowanie pracy komisji za rok 2012 oraz 
nikt nic nie wniósł do porządku obrad. 

 
Porządek obrad został przyjęty przez Komisję. 
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Ad. pkt. 2 Analiza i opiniowanie projektu budżetu na rok 2013. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, poprosił Komendanta Policji o przedstawienie wniosku, który wpłynął do 
Komisji. 
 
Komendant Powiatowej Policji w Ząbkowicach Śląskich, omówił wniosek, jaki 
został złożone, a mianowice chodzi o dofinansowanie i stworzenie tzw. 
„Niebieskiego Pokoju”, który ma być przyjazny. Pokój będzie służył do 
przesłuchania nieletnich świadków, a głównie chodzi o ofiary przestępstw 
 
Wniosek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zapytał o skalę takiego zjawiska? 
 
Komendant Powiatowej Policji w Ząbkowicach Śląskich, odpowiedział, że jest to 
skala od 10 do 20 osób rocznie. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zadał pytanie: czy rozmawiał ze starostą w tym temacie? 
 
Komendant Powiatowej Policji w Ząbkowicach Śląskich, odpowiedział, że  
o niebieskim pokoju nie rozmawiali ze starostą, ale też złożył wniosek, ale nie  
o niebieski pokój. 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna, powiedziała, nie na wszystko Gmina może dać 
to idzie wszystko w formie dotacji, trzeba dokładnie rozeznać, na jaki zakres miałby 
być wykonana dotacja. Ustawa o policji konkretnie wskazuje, na co samorząd może 
dofinansować zadania policji. Podejrzewa, że Gmina tego nie może zrobić. Musi to 
sprawdzić. 
 
Komendant Powiatowej Policji w Ząbkowicach Śląskich, dodał, że analizowali 
możliwości, w roku 2011 Gmina dofinansowała np. zakup mebli, panele itp. Mają 
fundusz wsparcia policji mogą spisać porozumienie i w ramach porozumienia 
określa się jakiś cel natomiast kwota nie jest przeznaczona bezpośrednio na remont.  
Wspomniał, że starają się z funduszu profilaktyki alkoholowej.  
 
Radna Danuta Tkaczonek, zaproponowała, aby Komisja Przestrzegania Prawa i 
Porządku Publicznego skierowała to do komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych rekomendacji, czyli opinie o wniosku złożonym przez Komendę 
Policji Powiatowej, zapytała czy chodzi o dofinansowanie w tym roku czy to plany 
na przyszły rok? 
Komendant Powiatowej Policji w Ząbkowicach Śląskich, odpowiedział, że na 
przyszły rok. 
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Radny Stanisław Susz, dał komplet dokumentów Komendantowi i zaoferował 
swoją pomoc. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, myśli, że aby zagospodarować 18 tysięcy nie będzie problemu i udałoby się 
załatwić tą sprawę. Zgadza się z wnioskiem Radnej Danuty Tkaczonek. 
 
Radna Jolanta Mitręga, zwróciła się do Komendanta i powiedziała, że wpłynął do 
niej wniosek ustny, powiedziała o nocnej mszy świętej u sióstr klarysek i kilkanaście 
osób wraca ulicami miasta do domu i poprosiła, aby zwiększyć w ten dzień ilość 
patroli w mieście. 
 
Komendant Powiatowej Policji w Ząbkowicach Śląskich, odpowiedział, że nie 
będzie z tym problemu. Ujmie to w zadaniach. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, oznajmił, że wniosek został przedstawiony i Komisja Przestrzegania Prawa i 
Porządku Publicznego zwróci się do Gminy o dofinansowania zadania. Oznajmił, że 
jednomyślnie będą tą sprawę załatwiać i jest zaopiniowana pozytywnie. 
 
Komendant Powiatowej Policji w Ząbkowicach Śląskich, wspomniał o fundacji i 
ułatwieniu zaproponowanego przez Radnego Stanisława Susza.  
 
Radna Danuta Tkaczonek, wspomniała o szczegóły wyposażenia, remont i zadania. 
 
Komendant Powiatowej Policji w Ząbkowicach Śląskich, oznajmił, że lustra mają 
zakupione i to już są konkretne rzeczy natomiast najdroższa jest elektronika. 
Pieniądze muszą być wydane w formie procedur.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, podziękował Panu Komendantowi za przybliżenie wniosku. 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna, omówiła część projektu budżetu, 
bezpieczeństwo publiczne. Wydatki zaplanowane w budżecie na 2013 rok dot. one 
działu 754 bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciw pożarowa. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, zauważyła pozytywną rzecz pod względem oświaty pod 
względem ochrony przeciwpożarowej i bezpieczeństwa. Wspomniała o przeglądach 
publicznych i zgodnie z daną obietnicą Burmistrz realizuje wystosowane wnioski. 
Wspomniała o uwzględnieniu zaplanowanych zadań na rok 2013, uwagi były 
uwzględnione i odnotowała, jako pozytywną kwestię dotyczącą realizacji prac 
Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku publicznego. Przedłożyła dwa wnioski do 
przegłosowania.  
Wniosek: Kompleksowa modernizacja basenu odkrytego. 
Ten problem jest zamiatany pod dywan. Uważa, że jakąś część pieniędzy powinno 
ujawnić się w budżecie.  
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Wniosek: dotyczy ul. Szpitalnej. 
W budżecie jest zaplanowane te zadanie, ale jedynie w zakresie wykonania 
dokumentacji a wniosek dotyczy przebudowy ulicy.  
 
Poprosiła o przegłosowanie dwóch wniosków. 
 
Radna Jolanta Mitręga, wróciła do tematu bezpieczeństwa publicznego i ochrony 
przeciwpożarowej. Wspomniała o wizji lokalnej w Tarnowie, Sieroszowie, 
Braszowicach i Stolcu chodzi o OSP. Samochód OSP w Sieroszowie nie ma 
akumulatora, przeglądów itp. i powinni się skupić na tych potrzebach. Nie neguje 
spraw, o których mówi Radna Danuta Tkaczonek. Wnioskowałaby, aby 
dofinansować jednostkę w Sieroszowie.  
 
Wniosek: dofinansowanie jednostki OSP Sieroszów, aby usprawnić tę jednostkę. 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna, powiedziała, że bieżące sprawy załatwiane są w 
ramach budżetu. Jeżeli chodzi o zakup akumulatorów, wyposażenia to jest 
realizowane w ramach bieżących. Wnioski wpłynęły. 
 
Sekretarz Gminy Iwona Aibin, dodała, że wniosek OSP Sieroszów nie wpłynął a 
zakup akumulatora jest wydatkiem bieżącym i jeżeli jest taka potrzeba to jak 
najszybciej zrealizują. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, oznajmił, że w OSP Sieroszów są problemy innego rodzaju formalno-
organizacyjne. Obiecali wyprostować kwestię formalno-organizacyjną, jeżeli będzie 
potrzeba. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, uzupełniła, że wnioski, które złożyła dotyczą pod 
względem bezpieczeństwa użytkowania basenu. Obiekt w takim stanie, jakim jest 
stwarza realne zagrożenie dla zdrowia. 
 
Zapytała również, czy jest już opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej? 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna, odpowiedziała, że do końca miesiąca czasu to 
trwa. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, odczytał złożony wniosek Radnej Danuty Tkaczonek. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, wyjaśniła, że ze względu na bezpieczeństwo i stan 
zdrowia osób, które przebywają na ul. Szpitalnej. Wspomniała o modernizacji 
basenu i dodała, że to miejsce wypoczynku mieszkańców Gminy. Poprosiła o opinię 
Komisji. 
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Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna, powiedziała, że jeżeli zgłaszają wniosek i chcą 
wprowadzić jakiekolwiek zadanie muszą wskazać źródło sfinansowania zadania. 
Jeżeli nie będzie źródła sfinansowania zadania to wniosek może być niewzięty pod 
uwagę ewentualnie zaznaczyć, z czego, z której pozycji. 
 
Radna Jolanta Mitręga, zapytała o sprawę basenu krytego. Czy mogą na coś liczyć w 
tym roku? 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna, odpowiedziała, że wie, że prowadził rozmowę, 
ale nie zna sprawy dokładnie. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, powiedziała o interpelacji pierwszej i ponownej zwracała 
się z prośbą o podanie zakresu prac, jakie należy wykonać na basenie odkrytym i z 
prośbą o skazanie kwoty szacowanej na remont tego obiektu niestety nie uzyskała 
odpowiedzi jednoznacznej. Zapytała i oznajmiła, że rozumie, że kwota 4 milionów 
900 złotych to ma rozumieć, że to nie jest koszt budowy całego basenu to tylko 
cząstkowa prawda? Zaproponowała, aby zmniejszyć kwotę na planowaną na 
budowę krytej pływalni o kwotę do kwoty 4 milionów a 900 tysięcy przeznaczyć na 
modernizację basenu odkrytego. Oznajmiła, że to jest wniosek i Burmistrz rozpatrzy, 
starała się uzyskać jakąś kwotę, ale nikt nie podał kwoty i nie zna dokładnie zakresu 
prac oprócz tego, co widziała na własne oczy i zna z informacji. Burmistrz mógłby 
zmniejszyć w niektórych wydatkach i znaleźć kwotę na poszerzenie zadania 
dotyczącego ul. Szpitalnej. 
 
Radna Jolanta Mitręga, wspomniała o krytej pływalni i z tego, co wie miałaby być w 
pewnym sensie kompleks częściowo kryta pływalnia i częściowa otwarta z tego, co 
wie. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, powiedział Burmistrzowi o pytaniach i wnioskach Radnej Danuty 
Tkaczonek. 
 
Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek, odpowiedział, że zna wnioski, bo 
Sekretarz Gminy przekazała wszystkie trzy uwagi, które były. Nie wiedział, że będą 
rozpatrywane inne wnioski poza zakresem działalności Komisji, czyli Straży 
Miejskiej i Ochotniczej Straży Pożarnej wtedy uczestniczyłyby osoby odpowiadające 
za inwestycję. Kwestia ul. Szpitalnej chcą przystąpić do dokumentacji ile będzie 
wynosił remont ulicy i jeżeli będzie oceniona w sposób taki, że umożliwi remont w 
2013 roku to po przesunięciach wtedy będzie możliwa realizacja. Realizacja kwestii 
krytej pływalni będzie możliwa wtedy, jeżeli ministerstwo sportu potwierdzi 
dofinansowanie, jeżeli nie będzie potwierdzenia dofinansowania to zadanie nie 
będzie realizowane. 
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Zastępca Burmistrza Piotr Miernik, powiedział, że na jednej z sesji dokonali zmian 
przesunięcia stosownych środków na zadanie budowa basenu z myślą o tym, aby 
rozpocząć realizację tego zadania jest to uwarunkowane różnymi czynnikami z 
uwagi na to nie wydatkowali ani złotówki na ten cel. Koncepcja budowy basenu 
będzie przygotowana wraz z dokumentacją projektową. Budowa basenu będzie z 
częścią otwartą i zamkniętą, lokalizacja nie jest znana, były rozmowy z projektantami 
na temat możliwości budowy obiektu na terenie obecnego basenu otwartego, jeżeli 
taka inwestycja miałaby powstać. Mija się z celem obecne wydatkowanie środków na 
obiekt, który tam znajduje się w tej chwili. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, uważa, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby ul. Szpitalna 
była wyremontowana. Oznajmiła, że nikt nie odpowie na pytania związane z 
basenem. Uważa, że pomijanie basenu odkrytego do przygotowania obiektu do 
sezonu letniego jest nieporozumieniem i należy zaplanować część środków, które 
poprawią ten obiekt do użytku. Podtrzymuje wnioski. Zadała pytanie czy jest znany 
zakres prac, jakie należy wykonać na basenie odkrytym i koszt tych prac? 
 
Zastępca Burmistrza Piotr Miernik, odpowiedział, że specjalnie nie wpisują w 
budżet zadania budowa czy przebudowa ulicy jakiejkolwiek, na razie robią 
dokumentację i dokumentacja jest zaplanowana i wykonana w przyszłym roku, 
jeżeli z dokumentacji wyjdzie, że koszty są niewielkie i będą mieli w budżecie to 
zadanie zrealizują. Teren basenu jest w dyspozycji dyrektora OSiR-u i dyrektor 
odpowiada za remonty, które mają być robione, przygotowuje to do sezonu letniego 
i ma w obowiązku do takiego stanu, aby użytkownicy bezpiecznie mogli korzystać. 
Pracę, które trzeba tam wykonać są Burmistrzowi znane wartość robót nie jest znana. 
900 tysięcy to kwota zbyt wygórowana. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, powiedziała, aby Burmistrz zaproponował kwotę, którą 
może zawnioskować na te prace dodała, że trzeba Dyrektorowi zabezpieczyć środki 
na te pracę.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zadał pytanie czy dyrektor OSiR-u zwracał się do Urzędu z wnioskami z 
prośbą o zabezpieczenie kwoty na remont odkrytego basenu? 
 
Zastępca Burmistrza Piotr Miernik, odpowiedział, że z tego, co pamięta to na rok 
2013 nie zwracał się z prośbą o zabezpieczenie kwoty.  
 
Radna Danuta Tkaczonek, powiedziała, że 500 tysięcy musi starczyć. 
 
Burmistrz Ząbkowice Śląskich Marcin Orzeszek, powiedział, że jest negatywnie 
ustosunkowany do tego wniosku. Poprosił, aby Radna Danuta Tkaczonek, z których 
miejsc mają być przeniesione środki. 
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W związku z powyższym Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i 
Porządku Publicznego Krzysztof Gnach poddał pod głosowanie wnioski Radnej 
Danuty Tkaczonek. Zapytał, kto z członków Komisji jest za tym, aby z działu 926 
kultura fizyczna rozdział 92601 wydatki inwestycyjne budowa krytej pływalni na 
terenie miasta Ząbkowice śląskie zdjąć kwotę 500 tysięcy złotych i przeznaczyć na 
remont odkrytego basenu. 
 
Głosowanie nad pierwszym wnioskiem: 1 głos za, 2 głosy przeciw, 2 wstrzymujące  
 
Stwierdził, że wniosek nie przeszedł. 
 
Następnie Pan Burmistrz poprosił Panią Radną o uzupełnienie drugiego wniosku, o 
wskazanie przesunięcie środków z innego zadania. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, poprosiła, aby powiedzieć coś więcej o ul. Okrężnej, 
ponieważ jest planowane 300 tysięcy i przebudowa drogi działka nr 20 obręb Sadlno 
200 tys, zapytała, co to za inwestycje? 
 
Burmistrz Ząbkowice Śląskich Marcin Orzeszek, odpowiedział, że ul. Okrężna to 
boczna ulica od Bohaterów Getta i były tam wykonane prace modernizacyjne. Obręb 
Sadlno to droga pod górę do kościoła św. Jadwigi droga bardzo utrudnia 
funkcjonowanie, ponieważ tam jest wszystko wypłukane były prowadzone sieci do 
budynku. Wspomniał, że była rozmowa na komisji. To szacunkowe dane. 
Powiedział o budżecie Gminy. Zwrócił się do Radnej Danuty Tkaczonek i do 
Radnego Franciszka Gawędy, że wiedzą, jakie są drogi i jakie są potrzeby i są w 
stanie to zrealizować, ale Radna ma uprawnienia wnioskować o zmianę już teraz. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, odpowiedziała, że przekaże opinię Burmistrza Marcina 
Orzeszka i Piotra Miernika Radnemu Gawędzie wraz z informacją, że należy 
wskazać możliwe środki na przesunięcie tego zadania. Wypowiedziała się na temat 
basenu. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, powiedział, że Dyrektor w planie pracy w zakresie ma przewidziane 
pieniądze na przewidziane bieżące utrzymanie basenu. 
 
Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek, oznajmił, że to jedna z 
najważniejszych inwestycji w gminie i bez konsultacji z Radą, bez przedstawienia nie 
będzie ruszona. Przedstawią koncepcję dotycząca basenu. Nie chcą zamknąć basenu. 
Gmina nie dopuści do tego, że na basenie nie dopuszczą bezpieczeństwa. Muszą 
rozpocząć od lokalizacji basenu krytego i koncepcji czy będzie tylko basen zamknięty 
czy z częścią otwartą.  
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Radna Jolanta Mitręga, chciała się dowiedzieć czy Urząd występował o 
wybudowanie, zainstalowanie świateł na skrzyżowaniu Dzierżoniów ul. Legnicka, 
to droga krajowa, lecz jest tam bardzo dużo wypadków.  
 
Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek, odpowiedział, że na tą chwilę nie 
jest w stanie odpowiedzieć na pewno, jeżeli jest taki wniosek to porozmawia z 
Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, poprosiła o przybliżenie informacji nt. dotacji na 
dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków.  
 
Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek, oznajmił, że w grudniu chcą 
przedłożyć Radzie Miejskiej projekt uchwały dotyczący podziału środków, czyli 
procedur. Chcą zaproponować 50% nie więcej niż 5 tysięcy złotych. Będzie powołana 
komisja, nabory wniosków. Uważa, że jest to najrozsądniejsze. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, wspomniała o rozdziale 90004 utrzymanie zieleni 
wydatki bieżące i jest zaplanowane 120 tysięcy zł. Zapytała czy jest możliwość, aby 
zaznaczyć fontannę z ul. Sienkiewicza? 
 
Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek, odpowiedział, że to zabezpieczone 
koszty na bieżące utrzymanie. Zastanowi się i zaproponuje na komisji czy nie 
utworzyliby nowego zadania.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach poddał pod głosowanie opinię projektu budżetu na rok 2013. Zapytał, kto z 
członków Komisji jest za przyjęciem projektu? 
 
Głosowanie: 5 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących  
 
Stwierdził, że projekt uchwały przeszedł jednogłośnie. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, dodała, że głosowała za, ale ma zastrzeżenia, co do braku 
przeznaczenia środków na modernizację basenu odkrytego.  
 
W związku z tym, że jest obecny Burmistrz i Komendant przeszli do spraw różnych.  
 
 
Ad. pkt. 5 Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zapytał czy są jakieś pytania? 
 
Radny Dariusz Gancarz, zadał pytanie w związku z obwodnicą, czy coś wiadomo? 
Kiedy będzie zakończenie? Co tam się dzieje i czy ktoś to monitoruje? Zapytał czy 
coś wiadomo na temat wniosków? 
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Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek, poprosił o odpowiedź Urząd 
Marszałkowski i Dolnośląskich Służb na piśmie w sprawie ustosunkowania się do 
wszystkich uwag. Są obserwatorami tej inwestycji a nie stroną bezpośrednio. 
Inwestorem jest Urząd Marszałkowski. Otrzymają pisemnie odpowiedź. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, powiedziała, o zaproszeniu wykupu mieszkań, które nie 
są wykupione, z bonifikatu 95%. Zapytała czy to forma informacyjna czy gmina 
rzeczywiście zaprzestanie sprzedaży mieszkań z bonifikatą, ponieważ jest grupa 
osób, które nie chcą wykupywać mieszkań są to osoby starsze, które nie widzą 
perspektywy z wykupem mieszkania i obawiają się, że zostaną pozbawione 
mieszkania. Czy może ich uspokoić, że została informacyjnie wysłana rzecz, aby 
mieszkańcy, którzy jeszcze nie wykupili mieli sposobność wykupienia a osoby, które 
zajmują te lokale mogą czuć się bezpieczne? Złożyła interpelację o budynek na ul. 
Armii Krajowej chodzi o mieszkankę Panią Tomczyk na parterze jeden z 
mieszkańców wybudował dodatkowy próg, służby techniczne POWIERNIK 
stwierdziły, że istnienie progu nie zagraża w żaden sposób. Jednak ta osoba ciężko 
choruje, kilka razy upadła, obawia się, że potknie się o ten próg. Ma prośbę, aby 
zainterweniować do POWIERNIKa. 
 
Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek, odpowiedział, że aby kogoś 
pozbawić najmu musiałby spełniać warunki: nie płacić, zagrażać innym 
mieszkańcom, nie ma innej możliwości. Dali tylko ofertę, jest zwolennikiem, że 
własność prywatna jest lepszym rozwiązaniem niż komunalna. Nie ma żadnego 
zagrożenia dla osób, które nie chcą wykupywać mieszkania, jest to tylko pokazanie 
po raz kolejny, że istnieje taka możliwość i mogą z tego skorzystać.  
 
Radny Stanisław Susz, wypowiedział się na temat ul. Bohaterów Getta od 
skrzyżowania z 8 po skrzyżowanie z droga Olbrachcice Tarnów, stała się 
niebezpieczna, ponieważ samochody osobowe, autobusy, samochody ciężarowe 
jeżdżą bardzo szybko i stanowią to zagrożenie. Ma prośbę i wniosek, aby tam 
umieścić znaki poziome na drodze- trójkąt dzieci idących do szkoły. Poprosił, aby 
potraktować tą sprawę, jako pilną. 
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, powiedział, że odkąd jest ta nowa 
nawierzchnia, to rzeczywiście zapomniano o znakach, ale jeszcze dzisiaj skontaktuje 
się z zarządcą dróg powiatowych. Natomiast sprawa szybkiej jazdy jest znana. 
Zostały podjęte już pewne kroki. Wnioskowali tez o oznakowanie tej ulicy, jak i o 
inne. 
 
Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek, również wypowiedział się w tym 
temacie dodając, że chcą oznakować 4 punkty, tj. ulica Orkana, ulica Bohaterów 
Getta, ulica Kamieniecka i miejscowość Kluczowa.  
 
Radna Danuta Tkaczonek wypowiedziała się na temat tablicy na 1-go Maja, że jest 
za duża i szpeci główna ulicę miasta. 
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Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek odpowiedział, że polecił już jej 
zmniejszenie. 
 
Radny Dariusz Gancarz zadał pytanie odnośnie zalewania ul. Kłodzkiej i ul. 
Kamienieckiej, czy będzie coś z tym robione, ponieważ mieszkańcy boją się 
kolejnych zalań i podtopień. 
 
Burmistrz Ząbkowic Ślaskich Marcin Orzeszek powiedział, że wszystko jest 
załatwione a pozwolenie na budowę uprawomocnione, jako spółka „Delfin” muszą 
dokończyć prace dot. Przełączy, które były niezbędne np. przy ul. Ciasnej lub Armii 
Krajowej gdzie tworzone są miejsca parkingowe z zielenią. Zadanie zostanie 
zrealizowane styczeń- luty, spółka „Delfin” ma zabezpieczone na to środki pieniężne 
w projektach na 2013 r. 
 
Radna Danuta Tkaczonek powiedziała, że prawie straciła zaufanie do 
organizowania pracy Rady Miejskiej przez Przewodniczącego Rady, po treści listu 
otwartego mieszkańca Ząbkowic Śląskich pana Ryszarda Barańskiego, z którego 
dowiedziała się, że osoba ta złożyła do Rady Miejskiej wezwanie dot. Uchylenia 
jednej z uchwał, które Rada podjęła. Stwierdziła, że jest to niedopuszczalne, aby 
Rada Miejska nie była informowana o korespondencji, która dotyczy działalności 
Rady Miejskiej i ma nadzieję, że to nie jeden z wielu takich listów, o którym Rada nie 
wie. Zwróciła także uwagę na to, że Ryszard Barański został powiadomiony pismem 
przez Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej, iż jego wezwanie będzie rozpatrzone 
przez Komisję Rady Miejskiej oraz został zaproszony na posiedzenie. Jak jednak się 
okazało nie została rozpatrzona ta sprawa, bo została skierowana skarga do sądu, 
niemniej jednak osoba została zaproszona i nie dopuszczono jej do głosu. 
Przypomniała także o złożonych wnioskach o zwołanie dwóch Komisji PPiPP oraz 
KR, ponieważ w jej ocenie Radny Andrzej Dominik nie spełnia zasad etycznych i 
moralnych by pełnić funkcje Przewodniczącego Rady, ponieważ dochodzi do 
ukrywania pism przed Radą, dlatego ponowiła swój wcześniejszy wniosek. 
Stwierdziła też, że Rada jest manipulowana a sprawy nie są rozpatrywane w sposób 
obiektywny. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach poinformował Komisję, że przedyskutuje prośbę Radnej Danuty Tkaczonek o 
zwołanie połączonej Komisji PPiPP i KR, porozmawia z Przewodniczącą Komisji KR 
czy widzi taką możliwość.  
 
Zarządził powrót do punktu 4 – Przygotowanie planu pracy na rok 2013, do którego 
został przesłany projekt Radnej Danuty Tkaczonek kilku tematów. Zapytał również 
czy ktoś ma pytania odnośnie tego punktu. 
 
Projekt planu pracy na rok 2013 i wniesione uwagi stanowią załączniki nr 4 i 4a do 
protokołu. 
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Radna przypomniała o spotkaniu Sztabu Kryzysowego, na którym była złożona 
prośba odnośnie spotkania, na które mieliby być zaproszeni członkowie Komisji 
Przestrzegania Prawa. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach zapytał, kiedy odbywają się takie spotkania. 
 
Komendant Straż Miejskiej Ryszard Sobala odpowiedział, że spotykają się w razie 
potrzeby i w sytuacjach kryzysowych. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach powiedział, że złoży pismo do Burmistrza, aby zwołać takie posiedzenie i 
poinformuje Radnych, ponieważ było dużo pytań i uwag dot. Pracy niektórych służb 
działających na terenie gminy. 
 
Radna Danuta Tkaczonek podziękowała za uwzględnienie jej tematów oraz 
zaproponowała ich połączenie tj. Informacja z działalności Straży Miejskiej stan 
bezpieczeństwa i porządku publicznego z lutego, a z maja Informacja o współpracy 
między strażnikami miejskimi, dzielnicowymi, sołectwami i zarządami osiedli, czy 
nie mogłoby to się odbyć razem w lutym, ponieważ wiązałoby się to tematycznie. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach zgodził się, twierdząc, że jest otwarty na propozycje. 
 
Wywiązała się krótka dyskusja na temat połączenia tych dwóch terminów. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach wytłumaczył, że rozdzielił to na maj, ponieważ do końca kwietnia jest termin 
złożenia deklaracji, po drugie powinno być po przetargu na odbiorcę odpadów, 
możliwe, że trzeba będzie zmienić uchwałę dot. stawek za odbiór nieczystości, 
dlatego stwierdził, że maj to będzie najlepszy moment po jakichś rozstrzygnięciach, 
ale przed wprowadzeniem ustaleń. 
 
Radna Jolanta Mitręga zaproponowała, żeby w lutym przedyskutować podpunkt 
Ocena skuteczności monitoringu miejskiego. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach zaproponował, aby podpunkt pierwszy o działalności straży miejskiej 
przesunąć na początek maja razem z podpunktem trzecim a pod koniec maja 
rozpatrzyć sprawę dot. gospodarki odpadami w gminie. Natomiast w lutym 
informacja dot. monitoringu. Projekt planu pracy zostanie przedstawiony po 
poprawkach. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach zapytał, kto z pań i panów Radnych jest za przyjęciem powyższego projektu 
planu pracy. 
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Głosowanie: za-5 głosów,   przeciw- 0,   wstrzymane-0, 
 
Po głosowaniu wywiązała się krótka dyskusja na temat „Niebieskiego Pokoju” oraz 
tabliczek z nazwami ulic.  
 
 
Ad. pkt. 6 Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach w związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad zamknął posiedzenie 
Komisji. 
 
 
Protokół sporządzono  
na podstawie nagrania 
 
 
Protokołowała 
Kamila Bigos 
 
 
 
 

Przewodniczący Komisji 
 
    (-) Krzysztof Gnach 
   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


